
Aan de gemeente Meierijstad 
T.a.v. wethouder J.H.M. Goijaarts
Postbus 10.001
5460 DA VEGHEL

Boerdonk, 19 januari 2022 
Onderwerp: www.GeenZandindustrieBoerdonk.nl 

Geachte heer Goijaarts, 

Met verbijstering en grote schrik heeft Boerdonk kennis genomen van het initiatief van fa Koninklijke 
Smals om vrijwel in onze dorpskern een gigantische industriële zandwinning te starten. Dit initiatief 
heeft ons genoodzaakt om een actiegroep op te richten met zeer bezorgde bewoners. Hoewel wij 
geen organisatorische ervaring hiermee hebben, merken we wel direct dat de actiebereidheid tegen 
dit initiatief in het dorp ongekend groot is. Inmiddels zijn we een online petitie gestart met in 4 dagen 
tijd al meer dan 400 handtekeningen. De resultaten zullen we binnenkort aanbieden. Met deze brief 
zetten wij onze zorg uiteen en vragen wij u om uw steun.  

Het ontstaan van dit initiatief lijkt op willekeur: Vanuit het simpele feit dat één agrariër 
noodgedwongen zijn bedrijf voortijdig moet beëindigen en een aanzienlijke hoeveelheid hectares 
agrarische grond verkoopt, ontstaat een in de omgeving niet passend initiatief van een grote 
multinational die vanuit commercieel belang altijd op zoek is naar het exploiteren van nieuwe 
terreinen. Het gebied bestrijkt een oppervlakte van bijna 50 ha, op een steenworp afstand ten 
noorden van de dorpskern Boerdonk, zich uitstrekkend van de Boerdonksedijk tot aan de 
Meerbosweg en tot op ca 200 meter van natuurgebied het Hurkske. De afbeelding hieronder geeft 
het huidige initiatief weer. De intentie is bovendien om dit gebied uit te breiden met percelen ten 
Noorden en Noord-Oosten van het blauwe gedeelte. Medewerkers van de fa Smals hebben ons 
verteld dat er contacten zijn met de eigenaren van die gronden maar dat zij op dit moment nog niet 
wensen te verkopen. 

http://www.geenzandindustrieboerdonk.nl/


Dit initiatief is buiten alle proporties in oppervlakte, heeft enorme negatieve effecten op de 

leefbaarheid in en rond Boerdonk, op verkeersveiligheid in de ruime omgeving met een explosieve 

toename van zwaar vrachtverkeer, op de zo gekoesterde landschappelijke waarden van ons 

Brabantse landschap en leidt tot vernietiging van het karakter van onze geliefde dorpskern.  

Het bedrijf Smals spreekt slechts van een verkenning, echter wij constateren een aantal 
tegenstrijdigheden: 

- De communicatie – in wat men participatie noemt – wordt bewust klein gehouden. Er zijn
vier bijeenkomsten geweest, voor velen de eerste kennismaking met het initiatief, met een
eenzijdige uitleg vanuit Smals. Digitaal deelnemen was niet mogelijk, terwijl in dit dorp met
alle ernstige coronagevolgen in de eerste golven, velen niet fysiek deel durfden te nemen.

- Het valt ons op dat het trekken en duwen is om informatie te ontvangen, zoals de verslagen
van de bijeenkomsten. Bovendien wordt alleen het ‘aantrekkelijke eindplaatje’ gedeeld. Het
eerlijke verhaal van 25 – 30 jaar met mega industriële activiteiten blijft goeddeels
achterwege. Smals weet natuurlijk als geen ander hoe het omgevingsmanagement klein te
houden;

- De verkoop van de betreffende gronden is zo te zien al rond. De betreffende agrariër heeft
de gronden niet meer in de verkoop. Een open gesprek wordt door de agrariër afgehouden
met de opmerking dat dit alleen mogelijk is met Smals aanwezig.

- Er wordt door Smals fors geïnvesteerd in uren voor uitleg, gesprekken en proactieve
benadering van bedrijven in de omgeving om het initiatief ‘te verkopen’. Dit is naar nu
duidelijk wordt bij sommige invloedrijke dorpsbewoners al maanden geleden gestart. Het
lijkt op een verdeel en heers benadering.

Dientengevolge zijn wij er niet van overtuigd dat dit initiatief nog slechts in de kinderschoenen staat, 
zoals gezegd de aanleiding tot het oprichten van een actiegroep. We werken hierin nauw samen met 
de Dorpsraad in Boerdonk. Wij vragen u om objectief naar het initiatief te kijken, in relatie tot het 
algemeen belang wat Smals ter tafel brengt. Dit staat NIET in verhouding. En laten we wel wezen, 
uiteindelijk is dit een commercieel bedrijf waar het welzijn van Boerdonk geen rol in speelt: “Dat is te 
compenseren”. 

Hopelijk ten overvloede willen wij u nog kort een overzicht geven van de bezwaren en zorgen die wij 
nu al horen in het dorp, zonder daarmee compleet te (willen) zijn: 

- De afgraving is te dicht op de kom. Het begint aan de grens van het dierenweitje op ca 100

meter van het dorpscentrum

- De door het dorp ontwikkelde plannen voor herinrichting van het dorpscentrum gaan

onderuit. De poort naar het open landschap is de komende 25 jaar de gesloten toegang tot

een industrieel afgravingsterrein!

- Boerdonk komt op slot te zitten tussen ontwikkelingen. In het westen en Zuiden de

ontwikkeling en verkeerstoename op de N279, in het zuiden waterwingebied met

zonneparken en windmolenparken ( op grondgebied van Beek en Donk). En de

Brainportregio die inmiddels tot aan de N279 is opgerukt;

- Het woon- en leefgebied voor natuurlijk wild verdwijnt ( kranen en bulldozers en een boot op

water in plaats van hazen, reeën, vossen en de vele weidevogels op een mooi

weidelandschap). Bovendien trekt het niet-natuurlijke watergebied in het eind beeld

watervogels aan en zal een bedreiging vormen voor de bestaande pluimveehouders.

- De beste landbouwgrond van Boerdonk verdwijnt , nu al 47 ha en mogelijk in de toekomst

nog ca 15 ha meer. Uitbreiding voor bestaande veehouderijen komt in het gedrang;

- Het mooie wandelgebied vanuit Boerdonk naar het Hurkske verdwijnt;



- Er ontstaat dagelijks een groot aantal vrachtwagenbewegingen per werkdag gedurende 25

jaar, waarbij iedereen weet dat een genoemd gemiddelde per dag zich in werkelijkheid

vertaalt in een heel groot aantal op een beperkt aantal werkbare dagen …;

- Er zijn vraagtekens rondom verdere verdroging van het Hurkske in plaats ven verbetering van

de watervoorziening. Wij geloven ook nooit dat het waterschap hiermee kan leven;

- Er ligt een zijtak van de peelrandbreuk dwars over het af te graven gebied;

- Heel Boerdonk wordt een troosteloos en uitzichtloos gebied met hoge hekken rond een

potentieel gevaarlijk afgravingsterrein, en met minimaal 5 meter hoge zandbergen in het

zanddepot;

Boerdonk heeft als Kern met Pit in het verleden meermalen laten zien uitstekend in staat te zijn 

ongekende positieve ontwikkelingen te realiseren. Denk daarbij aan de ontwikkeling van een nieuw 

dorpscentrum, het geslaagde initiatief om het café hotel te behouden, aan de sociale inclusie door 

het aanbieden van de dorpsauto, maar ook aan evenementen met nationale uitstraling zoals de 

Buffelrun en Trekkertrek. Dus Boerdonk staat altijd al open voor veranderingen, maar wel zaken die 

bijdragen aan het dorp. En daar is een grootschalige en langdurige industriële zandwinning er NIET 

één van. In Boerdonk is deze ontwrichtende ontwikkeling momenteel het gesprek van de dag. Het  

besef onder de Boerdonkse gemeenschap groeit dat deze plannen Boerdonk volledig om zeep gaan 

helpen en de werkzaamheden meer dan een generatie gaan duren. Dit is iets wat de Boerdonkse 

bevolking niet wil en waar dan ook massaal nee tegen gezegd wordt.  

Wij vertrouwen erop dat de gemeente als onze vertegenwoordiging hierbij haar inwoners gaat 

beschermen tegen deze ontwikkelingen. Graag horen wij uw standpunt t.a.v. dit initiatief!  

Wij kijken gespannen uit naar uw antwoord.  

Hoogachtend,  

Namens de actiegroep GeenZandindustrieBoerdonk.nl 
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